

國內新聞

消失了繁華的四邑

之台開新四縣。現在已不比從前富庶了。

在往年的今日。這個生活適舒的社會。各大都市還是熱鬧非凡。

如果我們到過四邑。就知道此種現象是不平凡。假使我們有錢。

報導的。在百年前原是貧苦縣份。與別縣生活無差別。其後經過若干年的變遷。

金熱望。由是四邑人士。足跡遍天下。樓連歐美。奮跡兩天。

個貧瘠不堪的四邑。改造變換美矣。登躍而為繁華富庶之故鄉。

利。公路綫四通八達。主要者有江洪綫。直通南路廣州灣。

新會北街。南至台山廣海。每日來往三次。戰前曾設計在潭江架設鐵

橋。橫貫台山兩縣。長凡半華里。由美商馬克敦公司承辦。開工僅半年。完成工程登半。迨四邑淪陷。

論出產亦不落後。新會柑菓。荷塘蓮藕。開平梁金山蒜頭。台山

俱由此起點。省道綫有江佛公路。水道綫有省江綫。港江綫。江梧綫

之號。最近更趨繁榮。江門一帶的花船。姑娘。打扮得如花似玉。

有新開公路。直通水口市區。坐車一小時許可達。水口市。面對台山

產最豐。市內馬路寬敞。墟期輸出農產物最為大宗。為開平唯一之土

此為大宗也。最熱鬧及稍為繁華者為中興路。各項生意大都集中於此

也。公益與水相隔登衣帶水。在戰前生意最為鼎盛。僅次於江門。



你的烟仔。新鮮則可領略較好的吸烟滋味。請買水手牌 PLAYER'S。和享受一嘗新鮮的烟仔。

有公益酒店。蘇江酒店。南京酒店。俱是四層大廈。佈置精緻。各盡其美。

台城與二埠。戰後復興與最快。還無非藉籌備之力。始有此成就。

就商業言。足與江門媲美。惟三埠與台城。學校多於一切。亦為江門所不及。

中學。小學則遍佈各處。難以估計。習尚奢華。好讀情愛小說。故不時

果。四邑繁榮極了。物產豐饒。生活安定。是不待言。不過如今披上赤色的衣裳。(未完)

接整水龍。本店接整水龍水廁等工作快捷妥當。工精價廉。友光顧隨時應命。

頭暈身。嘔吐飽滯。唯用家。藏最効。平安茶。贈券。憑券不取分文。贈券即寄。平安茶一服。以備試用。為盼。

Advertisement for '平安茶' (Peace Tea) with a coupon and contact information for ENG CHOW CO.

Advertisement for '娛樂佳音' (Entertainment Good News) featuring records and a record store.

Advertisement for 'Bassama Ointment' (馬錫開器行) for various ailments.

Advertisement for 'EMPIRE DRUG STORE' (帝國藥房) with a list of services.

Advertisement for 'BAMBOO TERRACE' (竹林餐館) and 'Aster GB Bread'.

Advertisement for 'THE ROYAL BANK OF CANADA' (加拿大皇家銀行) with financial services.

Advertisement for '新舊屋蓋包工廣告' (New and old house construction advertisement).

Advertisement for '中國洪門民治黨' (Chinese Hongmen Democracy Party).

Advertisement for '暗市黨長壽店' (Secret Market Party Longevity Store).

Advertisement for 'B. C. COLLATERAL' (B.C. Collateral) with a pawnshop advertisement.

Advertisement for 'Owl Drug Co.' (貓頭藥行) with a list of medicines.

Advertisement for '各種紙料平沽' (Various paper materials at low prices).

Advertisement for '新舊屋蓋包工廣告' (New and old house construction advertisement).

Advertisement for '中國洪門民治黨' (Chinese Hongmen Democracy Party).

Advertisement for '暗市黨長壽店' (Secret Market Party Longevity Store).

Advertisement for 'B. C. COLLATERAL' (B.C. Collateral) with a pawnshop advertisement.

Advertisement for '新舊屋蓋包工廣告' (New and old house construction advertisement).

Advertisement for '中國洪門民治黨' (Chinese Hongmen Democracy Party).

Advertisement for '暗市黨長壽店' (Secret Market Party Longevity Store).

Advertisement for '新近由祖國到來' (Recently arrived from the Motherland) for insurance.

Advertisement for '夏季內衣' (Summer underwear) with a list of items and prices.

Advertisement for '籌募大公義學委員會職員' (Recruitment of staff for the Great Public Education Committee).

Advertisement for '請惠夏季報費廣告白費' (Request for summer subscription fees).

Advertisement for '籌募大公義學委員會職員' (Recruitment of staff for the Great Public Education Committee).

Advertisement for '籌募大公義學委員會職員' (Recruitment of staff for the Great Public Education Committee).

Advertisement for '籌募大公義學委員會職員' (Recruitment of staff for the Great Public Education Committee).

Advertisement for '籌募大公義學委員會職員' (Recruitment of staff for the Great Public Education Committee).

Advertisement for '籌募大公義學委員會職員' (Recruitment of staff for the Great Public Education Committee).